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Volby do Zastupitelstva obce

15. a 16. října 2010 se konaly volby do zastupitelstev obcí na volební období 2010 - 
2014. Do Zastupitelstva obce Ruprechtov bylo voleno 9 členů ze čtyř zaregistrovaných 
politických stran a uskupení. Ve stálém seznamu voličů bylo k 15. 10. 2010 zapsáno 
475  voličů;  k  volbám v  obci  přišlo  324  voličů,  což  je  68,21  %.  KSČM získala  1 
mandát,  ČSSD 2 mandáty,  Nezávislí  kandidáti  Volba pro Ruprechtov 3 mandáty a 
KDU-ČSL také 3 mandáty. 
Do zastupitelstva obce byli zvoleni:
- za KSČM Jan Kraváček (66 hlasů)
- za ČSSD Světlana Švarcová (118 hlasů), Rudolf Grenar (108 hlasů)
- za NK Radomír Daněk (125 hl.), Ing. Jan Matuška (125 hl.), Ing. Jiří Blahout (98 hl.)
- za KDU-ČSL Josef Opletal (103 hl.), MUDr. Marie Hiršová (96 hl.), Ing. Vladimír 
Švarc (94 hlasů).

Světlana Švarcová, starostka obce

Ustavující zasedání Zastupitelstva obce Ruprechtov

Ustavující  zasedání Zastupitelstva  obce Ruprechtov se konalo 9. listopadu 2010. Po 
ukončení voleb Státní volební komisí 19. 10. probíhala zákonná lhůta 10 dní na podání 
návrhu na neplatnost voleb nebo hlasování u soudu. Po uplynutí této lhůty je možno 
svolat  ustavující  zasedání  zastupitelstva  obce,  které  opět  v  zákonné lhůtě  musí  být 



svoláno  nejdříve  7  dní  před  jeho  konáním.  První  termín,  kdy  bylo  možno  konat 
ustavující  zasedání  byl  8.  11.  Tolik  pro  vysvětlení  termínu  konání  ustavujícího 
zasedání.  Program ustavujícího zasedání byl  opět dán zákonem,  pouze byla  přidána 
možnost diskuze, která byla občany hojně využita. 
Příští zasedání zastupitelstva obce se bude konat pravděpodobně 14. prosince 2010.

Výpis usnesení ze zápisu
z  ustavujícího  zasedání  Zastupitelstva  Obce  Ruprechtov  konaného dne  9.  listopadu 
2010   
Zastupitelstvo Obce Ruprechtov
-  usnesením č.   1  určuje ověřovateli  zápisu  pana Josefa Opletala  a  pana Radomíra 
Daňka a zapisovatelkou paní Martinu Hořavovou     9     hlasy
- usnesením č. 2 schvaluje  program ustavujícího zasedání:      9     hlasy
- usnesením č. 3 schvaluje  zvolení jednoho místostarosty         9      hlasy
- usnesením č. 4 určuje v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích, že pro výkon 
funkce starosty bude člen zastupitelstva dlouhodobě uvolněn        9    hlasy 
- usnesením č. 5  volí starostou obce Ruprechtov paní Světlanu Švarcovou     5     hlasy
- usnesením č. 6  volí místostarostou obce Ruprechtov pana Ing. Vladimíra Švarce    6 
hlasy
- usnesením č. 7 zřizuje finanční a kontrolní výbor. Oba výbory budou tříčlenné     9 
hlasy
-  usnesením č.  8  odkládá volbu členů kontrolního a finančního výboru na nejbližší 
zasedání zastupitelstva         9         hlasy
- usnesením č. 9  volí předsedou finančního výboru pana Rudolfa Grenara    9     hlasy
-  usnesením č.  10  volí  předsedou kontrolního  výboru  pana Josefa  Opletala       9 
hlasy
- usnesením č. 11 v souladu s § 72 a 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích stanovuje 
odměnu za  výkon funkce neuvolněného  člena  zastupitelstva  obce ve  výši  380,--Kč 
měsíčně. Odměna bude poskytována od 1. 12. 2010        9         hlasy
- usnesením č. 12 v souladu s § 77 odst. 3 písm. b) zákona o obcích stanovuje odměnu 
za  výkon funkce  neuvolněného  člena zastupitelstva  obce,  který  současně  vykonává 
funkci  předsedy  výboru  nebo  komise  ve  výši  900,--Kč  měsíčně.  Odměna  bude 
poskytována od 1. 12. 2010    9     hlasy
- usnesením č. 13 v souladu s § 72 a 84 odst. 2 písm. n) zákona o obcích stanovuje 
odměnu za výkon funkce místostarosty jako neuvolněného člena zastupitelstva obce ve 
výši  8.500,--Kč  měsíčně.  Odměna  bude  poskytována  ode  dne  zvolení  do  funkce 
místostarosty    9   hlasy

Světlana Švarcová, starostka obce

Mateřská škola informuje

Podzim v mateřské škole
Přinášíme  první  informace  v  tomto  školním  roce  –   to  znamená,  že  prázdniny  i 
dovolená opět utekly jako voda a  děti  již začínají třetí měsíc chodit do školky..



Nově příchozí děti se brzy ve školce rozkoukaly a nyní už se s chutí i radostí zapojují 
do všech akcí a činností, které jim  připravujeme. O připravovaných akcích jsou rodiče 
neustále informováni na nástěnkách a  o tom, zda nebo jak se akce povedly – můžete 
posoudit i vy sami:
1) Děti se zúčastnily divadelních představení v Podomí, jezdili jsme plavat.
2) Zapojili jsme se do  kampaně „Dny zdraví na Drahanské vrchovině“ 
- pravidla bezpečného chování, sportem ke zdraví /závodivé pohybové hry,../
- zdravý životní styl /příprava ovocných salátů, výstava ovoce a zeleniny,../
- zařazení netradičních jídel zdravé výživy do jídelničku školy
3) Naše mateřská škola je zapojena do projektu "Celé Česko čte dětem"; čteme denně 
při různých aktivitách, ve volných chvílích i před odpoledním spaním. Největší oblibu 
si získaly pohádky, které čtou maminky a babičky našich dětí. 
Děkujeme všem rodičům za účast na projektu a dětem další pěkné chvilky strávené nad 
knihou.
4) Mateřská škola se také zapojila do soutěže o originální Vánoční dárek – pružinové 
houpadlo „Slůně“. Jediné co je třeba udělat, je namalovat obrázek “Slůně o Vánocích”, 
vložit obrázek do soutěže a HLASOVAT pro něj. Hlasování je veřejné - hlasovat může 
kdokoliv.
Pomozte našim dětem vyhrát pružinové houpadlo
Hlasujte pro náš obrázek!  - www. prolezacky.cz 
Řekněte o  obrázku všem - protože zvítězí  obrázek s nejvyšším počtem hlasů a my 
možná získáme pěkný hrací prvek na školní zahradu.

Dana Konopková, ředitelka MŠ

Informace ze Základní školy a mateřské školy Podomí

Jelikož Základní škola a mateřská škola Podomí je nedílnou součástí mikroregionu obcí 
Podomí,  Senetářov,  Krásensko  a   Ruprechtov,  je  to  vzdělávací  instituce,  kterou 
prochází  většina  dětí  z  těchto  obcí,  cítím  povinnost  čas  od  času  informovat  rodiče 
našich  žáků  a  veřejnost  o  tom,  co  se  ve  škole  děje,  jaké  má  výsledky,  plány  do 
budoucna a podobně.
Základní informace, která školu výstižně charakterizuje – škola s velmi dobrou úrovní 
vzdělávání, která je zaměřená na environmentální výchovu. Environmentální výchova 
znamená  vytváření  a  prohlubování  citlivého  vztahu  k  rodnému  kraji  a  přírodnímu 
prostředí. Veškeré úsilí vedení školy a pedagogů vede k nejvyšší míře naplnění  této 
charakteristiky.  Základním nástrojem k  realizaci  všech  úkolů  ve  vzdělávání  je  tzv. 
školní vzdělávací program, který je už zaveden do všech ročníků mimo pátého. Škola 
se  systematicky rozvíjí  v  základních klíčových oblastech  – materiální,  personální  a 
výchovně vzdělávací. Nechci čtenáře nudit statistickými údaji, čísly a procenty, která 
jsou  uváděna  ve  výročních  zprávách,  zprávách  z  vlastního  hodnocení  školy  a  v 
inspekčních zprávách České školní inspekce. Moji snahou je jednoduše a srozumitelně 
sdělit  několik  důležitých  informací  o  škole,  včetně  problémů,  se  kterými  se  musí 
potýkat. Pokusím se vyjmenovat silné stránky školy:



Škola  je  umístěna v krásném a zdravém prostředí  Drahanské vrchoviny.  Městským 
školám se může jenom zdát o takových podmínkách pro výuku prvouky, vlastivědy, 
přírodovědy a dalších předmětů.
Aprobovanost  pedagogického  sboru  je  na  školu  této  velikosti  velmi  vysoká. 
Stoprocentní  aprobovanost  máme  v  předmětech  matematika,  fyzika,  chemie,  český 
jazyk, dějepis, přírodopis, tělesná výchova a občanská výchova a na 1. stupni ve všech 
třídách mimo jedné.
Neustále se zlepšuje materiální vybavení školy (zateplená budova školy s novými okny, 
zrekonstruovaná  učebna  ICT,  nový  výškově  nastavitelný  školní  nábytek  ,  nové 
elektrické osvětlení tříd, nové WC …).
Spolupráce  se  školami  mikroregionu  škol  Moravského  krasu  (ZŠ  Podomí,  Sloup, 
Ostrov u Macochy, Lipovec, Křtiny,  Jedovnice) je naprosto unikátní. Školy pořádají 
kulturní  ,  vzdělávací   a  sportovní  akce,  ověřují  si  navzájem  kvalitu  výuky 
prostřednictvím tzv.  Cirsiád (obdoby předmětových olympiád  v okresních městech), 
vedení i pedagogové všech škol se pravidelně setkávají a vyměňují si zkušenosti.
Úspěšnost čerpání finančních prostředků z grantů a projektů EU, MŠMT a nadací je 
takřka stoprocentní.
Velmi dobrá spolupráce se zřizovatelem obcí Podomí a spádovými obcemi Senetářov, 
Ruprechtov a Krásensko, které se podílí na provozním rozpočtu.
Jsou ale i problémy, které musí škola řešit :
Personální situace na 1. stupni je několik let nestabilní. Tato skutečnost se dala jen stěží 
ovlivnit. Odchody na mateřské dovolené a příchody z  ukončené mateřské dovolené si 
vyžadovaly zastupování pedagogů na  dobu určitou. Zastupující  učitelé  si  z důvodu 
perspektivnějšího zaměstnání  intenzivně hledali práci jinde a někdy ji našli ještě před 
příchodem kmenového učitele, proto bylo třeba opět najít náhradu.
Tyto  časté  personální  změny  na  1.  stupni  záměrně   vysvětluji  podrobněji,  aby 
nevzniknul dojem, že časté odchody a příchody vyučujících byly způsobeny nějakým 
pnutím ve škole.
I  přes  tyto  okolnosti  zodpovědně konstatuji,  že  výuka na  1.  stupni  nebyla  zásadně 
ovlivněna.  Od  školního  roku  2011/2012  bude  příchodem  poslední  paní  učitelky  z 
mateřské dovolené učitelský sbor na 1. stupni stabilizován.
Postupně se snižují počty žáků ve třídách a tím dochází ke krácení přímých výdajů na 
vzdělávání z krajského rozpočtu.
Přehnané ambice některých rodičů a nereálná očekávání od větších městských škol.
K poslednímu bodu bych se rád vyjádřil podrobněji. Je naprosto jasné, že demokratické 
právo každého rodiče je  dát  své  dítě  na školu,  kterou si  sám určí.  Já toto právo v 
žádném případě nezpochybňuji. Také vím, že každá škola má svou kvalitu, své silné a 
slabší  stránky,  proto jsem nikdy nesklouznul k primitivní  argumentaci  -  jedině naše 
škola je vynikající, ostatní nestojí za nic, proto dávejte své děti k nám. Myslím si, že 
mohu objektivně posoudit úroveň ZŠ Podomí s ostatními školami jak v rámci CIRSIA, 
tak  i  porovnáním se  školami  ve  Vyškově,  kde jsem dlouhá léta  učil.  Rozhodně se 
nemáme za co stydět , poskytujeme vzdělávání na velmi dobré úrovni a v některých 
oblastech silně převyšujeme i velké městské školy.
Z důvodu nenaplněnosti středních škol a existenčního zájmu těchto škol vzít co nejvíce 
uchazečů nelze brát jako objektivní parametr úspěšnosti základní školy úspěšnost žáků 
při přijímacím řízení.



Snad údaje o studiu našich žáků na prestižnějších školách mohou ukázat úroveň ZŠ 
Podomí. Na gymnáziu ve Vyškově dosahují  naši absolventi velmi dobrých výsledků. 
Své známky ze základní školy si  minimálně zachovávají,  popřípadě zlepšují.  Máme 
tam dokonce absolutní jedničkářku. 
Na SPŠ strojírenské v Jedovnicích, což je technicky velmi náročná škola, máme rovněž 
vynikající  žáky,  ale také průměrné. I  zde si své známky ze základní školy většinou 
udržují. 
Úspěchy našich žáků na CIRSIÁDÁCH jsou vynikající  – ICT, matematika, přírodní 
vědy. Rovněž všechna celostátní testování (Cermat, Scio, Timms) dopadla velmi dobře. 
Například  celostátní test čtenářské gramotnosti SCIO vyhodnotil naši školu jako školu 
s percentilem 70 %. To znamená, že jsme byli lepší než 70 % testovaných škol v ČR 
(včetně víceletých gymnázií).
I přes své nesporné kvality se ZŠ Podomí potýká  s problémem poklesu počtu žáků. 
Tato skutečnost nás  velmi trápí, trápí pochopitelně i zřizovatele. Je jasné, že hlavním 
důvodem je demografická  křivka,  to  znamená  počty narozených  dětí  ve  spádových 
obcích. Mrzí nás ovšem odchody žáků do Vyškova buďto už od 1. třídy (zde rodiče ani 
nemohli posoudit úroveň naší školy) nebo v průběhu docházky – zde se vracím k výše 
uvedenému konstatování o přehnaném očekávání od větších městských škol. 
Myslím si, že by bylo dobré, aby se potencionální zájemci z řad rodičů o služby jiných 
škol snažili o ZŠ Podomí dozvědět více, aby si vytvořili objektivní názor na její úroveň, 
přišli se kdykoli podívat a hlavně informovat jak u vedení, tak i u učitelů o věcech, 
které je zajímají. K dispozici jsou webové stránky školy (www.zspodomi.cz). Bazén u 
nás rozhodně nevybudujeme, rozšířenou výuku některého předmětu vzhledem k počtu 
žáků  rovněž  ne,  ale  ujišťuji   všechny,  že  se  dětem  v  ZŠ  Podomí  dostává  velmi 
kvalitního vzdělávání a tvůrčí tým erudovaných pedagogů posouvá školu neustále dál.

Mgr. Ivan Mazáč, ředitel Základní školy a mateřské školy Podomí

Obecní úřad informuje

Stalo se
29.  9.  byla  poprvé  po  rekonstrukci  provedena  drobná  oprava  střechy  na  doškové 
chaloupce firmou Pavlica;
30.  9.  proběhla  veřejná  obhajoba  žádostí  o  dotaci  z  programu  Leader,  který  byl 
vyhlášen  Místní  akční  skupinou  Moravský  kras.  Obec  obhájila  žádost  o  dotaci  na 
opravu zvoničky;
5. 10. zahájilo své schůzky mateřské centrum Sluníčko
14.  10.  proběhla  v  Drnovicích  obhajoba  kritérií  kategorie  B  agendy  MA21,  které 
obhajoval mikroregion Drahanská vrchovina jako jediný v republice; 
15. 10. děti ve výtvarném kroužku malovaly na hedvábí;
22. 10. nahlásil poškození věžičky na márnici na hřbitově pan Stanislav Beneš, měděné 
pláty se pokoušel odtrhat patrně zloděj;
27. 10. provedli zaměstnanci obce pílení bioodpadu u rybníka;
2. 11. byl odvezen odpad z boxu za hřbitovem
6. 11. firma Respono svážela nebezpečný odpad a elektroodpad;



Pozvánky
3. 12. 2010 v 17:00 h 
Slavnostní rozsvícení vánočního stromu, vystoupí děti MŠ, tradiční občerstvení

4. 12. 2010 ve 14:30 h v sále kulturního domu
Mikulášská nadílka pro děti, připravuje místní organizace ČČK

Informace 
Důrazně upozorňujeme občany, aby vzhledem k vysokým nákladům likvidace odpadu, 
do boxu za hřbitov dávali pouze odpad ze hřbitova.

Inzerce
Střední odborná škola a Střední odborné učiliště, Vyškov, Sochorova 15 nabízí studium 
ve 4-letých studijních oborech strojírenství a stavebnictví s maturitní zkouškou a ve 3-
letých učebních oborech elektrikář, obráběč kovů, strojní mechanik, instalatér, klempíř, 
zedník a pokrývač. K prohlídce školy a získání dalších informací zve vedení školy na 
Dny otevřených dveří ve dnech 23. 11. 2010, 10. 12. 2010 a 18. 1. 2011 vždy od 12:00 
do 16:30 hodin. Další informace na www.sos-vyskov.cz nebo na tel. 517 348 866.

Důležitá telefonní čísla
Hasičský záchranný sbor  - tísňové volání                        150
                                          - Vyškov                    950 641 111
Policie ČR                        - tísňové volání                        158
                                          - Vyškov                    974 639 111
Zdravotnická záchranná služba
- tísňové volání                                                                  155
- nemocnice s poliklinikou Vyškov                     517 315 111       
- lékařská služba první pomoci                            517 315 631
- poliklinika-pohotovostní služba                        517 342 929
- pohotovostní služba zubní                                 517 343 949
Jednotné evropské číslo tísňového volání                          112
Vodovody a kanalizace    - stálá služba               800 137 239
JMP                                  - zákaznická linka       840 113 355
                                          - poruchy                                1239
E.on                                  - zákaznická linka       840 111 333
                                          - poruchy                    800 225 577
Insta Ivanovice- vodovod - poruchy                    605 845 708
Poruchy telefonních stanic - Telefónica O2        800 184 084

vydavatel: Obec Ruprechtov, neprošlo jazykovou úpravou, sazba Rudolf Grenar 
vyšlo 11/2010, www.ruprechtov.cz


